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Møde 10/21 i Studienævnet for Statskundskab  
og Samfundsfag 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tid: 8. februar 2022, kl. 13-14 

Sted: Bygning 1330, lokale 126 

 

 

Til stede 

Carsten Jensen (CJ) (Studieleder og formand), Lars Thorup Larsen (LTL), Martin  

Bækgaard (MB), Jakob Tolstrup (JT), Cecilie Hohwy Pallesen (SHP), Sebastian Wrang  

Lindemann Juhl (SWLJ), Peter Stounbjerg (PS) 

 

Afbud 

Simone Vestergaard Laursen (SVL) (næstformand), Cecilie Hohwy Pallesen (SHP) 

 

Endvidere deltog 

Uddannelsesrådgiver Ida Ravn Eriksen (referent), sagsbehandler Anette Bech-Larsen, insti-

tutsekretærer Susanne Vang og Nanna Marie Riisbjerg Stærmose, studie- og trivselsvejleder 

Kathrine Raagaard Nielsen, observatører Helene Helboe Pedersen og Rune Godske Bach-

mann 

 

 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Dispensationer og godkendelser 

4. Meddelelser 

5. Fastsættelse af minimumsomfang for specialer 

6. Ny procedure for læsegrupper 

7. Fagtilmelding til forårssemesteret 2022 

8. Opfølgning på e-læringsforløb om GDPR 

9. Eventuelt 

Referat 
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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden kommentarer. 

 

 

Ad 2. Godkendelse af referat 

Referatet fra møde 9/21, afholdt den 3. december 2021, blev godkendt uden kommenta-

rer. 

 

 

Ad 3. Dispensationer og godkendelser 

Punktet blev behandlet for lukkende døre. 

 

 

Ad 4. Meddelelser 

CJ orienterede om nedenstående punkter: 

 

Studiestart februar 2022 

Semesteret er kommet godt i gang, og der er åbnet for fysisk fremmøde til alle aktiviteter 

på campus. Der kommer dog mange spørgsmål om sygdom og undervisning, og LTL har 

overtaget ansvaret for at svare på disse, da han forventes at overtage posten som studiele-

der efter CJ. 

 

Der er på BSS truffet beslutning om, at der holdes fast i den fysiske undervisning, men at 

det ved udbredt smitte på et hold kan aftales med studieleder og institutleder, at der i en 

kortere periode omlægges til online undervisning. Der er dog ikke længere mulighed for 

at streame undervisningen, da det meste af udstyret til dette er taget ned i undervisnings-

lokalerne.  

 

Studienævnet drøftede kort udfordringerne ved midlertidige omlægninger på de forskel-

lige undervisningsformer, herunder på kandidatseminarer med aktivitetskrav. Der var 

enighed om, at den enkelte studerende typisk kun vil være fraværende en uge som følge af 

covid-19, hvorfor der ikke ses anledning til at omlægge undervisning for nuværende. LTL 

vil informere studerende og undervisere på instituttet. 

 

 

Ad 5. Fastsættelse af minimumsomfang for specialer 

Som bilag til punktet havde studienævnet fået fremsendt en oversigt over de nuværende 

formalia gældende for specialer på statskundskab og samfundsfag. CJ oplyste, at en ak-

tuel sag med et speciale på ca. 80.000 anslag har givet anledning til at genoverveje de 

gældende omfangskrav, der ikke angiver et fast minimumsomfang. 

 

De nuværende regler siger, at specialer skal fylde mellem ca. 140.000 til maksimalt 

224.000 anslag, og der er således ikke hjemmel til at afvise specialer, der ikke opfylder en 

nedre grænse.  
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CJ efterspurgte studienævnets holdning til sagen og bad dem tage stilling til, hvorvidt der 

skal være fast nedre grænse for specialer fremadrettet.  

 

Studienævnsmedlemmerne var enige om, at det ikke er hensigtsmæssigt med en fast 

nedre grænse for specialernes omfang, da længden i sig selv ikke er afgørende for kvalite-

ten af opgaven. Der ligger i stedet en opgave i at gøre det klart for de studerende, at speci-

alerne vil blive bedømt ud fra læringsmålene i kvalifikationsbeskrivelsen, og der bør der-

for også ses på og opdateres i beskrivelsen af de formelle krav. 

 

Studienævnet blev enige om at emnet skal drøftes yderligere med specialekoordinatoren 

og andre VIP, før der kan tages en endelig beslutning. Punktet vil blive videre behandlet 

på et kommende møde i foråret.  

 

 

Ad 6. Ny procedure for læsegrupper 

CJ oplyste, at arbejdsgruppen har fastlagt følgende nye proces for læsegrupper, der vil 

træde i kraft fra studiestart 2022:  

 

- Nye studerende tildeles hold og læsegruppe ved tilfældig lodtrækning inden stu-

diestart. Både hold- og læsegruppenummer vil fremgå af studiestartsbrevet, der 

udsendes via e-boks en uge før første dag i rusugen. 

- Ca. 1. oktober besvarer de studerende UniHelpers survey og fordeles på den bag-

grund i nye læsegrupper. De nye læsegrupper er faste resten af bacheloruddan-

nelsen, og der planlægges ikke yderligere rotationer. 

- Faglig læringsdag finder sted i umiddelbar forlængelse af inddelingen i nye læse-

grupper, og der planlægges en lektion eller workshop om arbejde i læsegrupper. 

 

Der planlægges i tillæg at oprette en lægegruppebørs i regi af studievejledningen, hvor 

studerende på alle årgange kan henvende sig, hvis de står uden en læsegruppe. Læsegrup-

pebørsen vil blive administreret af vejlederne, og studerende vil få mulighed for at danne 

nye grupper på tværs af hold.  

 

 

Ad 7. Fagtilmelding til forårssemesteret 2022 

CJ orienterede studienævnet om fagtilmeldingen til foråret 2022, der løb af stablen i de-

cember måned. Det har tidligere været vanskeligt at få antallet af pladser på seminarerne 

til at gå op – særligt under corona. Der var derfor tilføjet ekstra fag til forårets udbud, og 

de studerendes ønsker er alle blevet opfyldt i i enten 1. eller 2. tilmeldingsrunde.  

 

 

Ad 8. Opfølgning på e-læringsforløb om GDPR 

Studienævnet drøftede på mødet i december 2021 implementeringen af et ny e-lærings-

forløb om GDPR i undervisningen. Det er efterfølgende blevet besluttet, at forløbet skal 



 
 

  

  

Side 4/4 

 

implementeres som en fast del af undervisningen i Policy-evaluering, så at det sikres, at 

alle studerende bliver introduceret til forløbet uanset om deres bachelorseminar indehol-

der dataindsamling. CJ tilføjede, at gennemførsel af forløbet vil blive en obligatorisk del fa 

undervisningen, og der vil senere blive set på, om det skal tilføjes som en egentlig forud-

sætningsaktivitet.  

 

 

Ad 9. Eventuelt 

Der var ingen punkter til eventuelt. 

 

 

 

Mødet sluttede kl. 14 

 

 

Studienævnsformand Carsten Jensen 

/Ida Ravn Eriksen, referent 


